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گروسی مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی در 
نشست خبری پس از جلسه شورای حکام ادعا 
کرد که در فقدان دوربین های برجامی دچار شکاف 
اطلاعاتی شده ایم و فشــارهای سیاسی برایم 

اهمیت ندارد.
به گزارش جماران، مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی در 
نشست خبری خود توضیحاتی را در خصوص آخرین وضعیت 
نظارت های این نهاد بر برنامه هسته ای ایران ارائه کرد.رافائل 
گروسی در نشست خبری آغاز نشست فصلی شورای حکام 
آژانس بین المللی انرژی اتمی گفت: نشســت شورای حکام 
آغاز شده اســت و مباحثی در رابطه با اوکراین و ایران در این 
نشست مطرح شده است. مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی 
در پاسخ به سوالی در خصوص برنامه هسته ای ایران و ارتباط 
آن با مذاکرات برجام گفت: بخش های زیادی در این ســوال 
وجود دارد؛ پروسه تحقیقات ما همچنان ادامه دارد و در کنار آن 
نظارت های برجامی وجود دارد که تصمیم گیری برای آن تنها به 
عهده کشورهای طرف مذاکره با ایران نیست و همه کشورهای 

عضو آژانس باید در خصوص آن نظر دهند.
وی افزود: این ها با هم مرتبط هستند و یک نکته این است 
که ما چالش هایی داریم و ما امروز نمی دانیم چه اتفاقی در حال 
وقوع است و ما بعضی دوربین های خود را امروز نداریم. صادقانه 
بگویم دچار شــکاف اطلاعاتی در خصوص برنامه هسته ای 

ایران هستیم و این شکاف هر روز بزرگ تر می شود. در صورت 
احیای برجام با مشکلات زیادی مواجه هستیم. ما نمی خواهیم 
دراماتیک به نظر برسیم، اما واقعیت این است که بسیار دشوار 

است و ما باید خیلی سخت کار کنیم و ایران باید در دسترسی ما 
به اطلاعات بسیار شفاف عمل کند تا بتوانیم تصویری را جمع 
آوری کنیم که تقریبی و نه دقیق باشد.وی ادامه داد: من فکر 

می کنم برای رسیدن به یک نتیجه کلی باید تکالیف زیادی 
انجام دهیم.گروسی در خصوص ادعای یک خبرنگار مبنی بر 
عدم همکاری ایران با آژانس برای بسته شدن پرونده پادمانی 
نیز مدعی شد: از این موضوع )عدم همکاری ایران( متاسفم. 
این تازه نیست، وقتی آژانس چیزهایی را مطالبه می کند و ایران 
نمی خواهد یا به روشی که انتظار نمی رود وارد می شود، آنها ما را 

متهم به سیاسی کاری می کنند. 
وی مدعی شد: ما نشانه هایی از اورانیوم از مناطقی پیدا کردیم 
که قرار نبود در این مکان ها فعالیت های هسته ای انجام شود و 
سوال کردیم. چرا فکر می کنید این سوال ها سیاسی و استفاده 
سیاسی از جایگاه من است؟ امیدوارم ایران سریع تر همکاری 
خود را با ما آغاز کند ما دنبال جوســازی نیستیم. می خواهیم 
شرایط را شفاف کنیم امیدواریم آنها )ایران( به این موضوعات 
رســیدگی کنند و ایران همکاری خود با ما را هر چه سریع تر 
آغاز کند. بدون گفت وگوهای سخت قادر به حل مساله پادمانی 
نیستیم. ما تنها می خواهیم این موضوع روشن شود. آن ها منافع 
ملی خود را از دید خودشان پیش می برند اما باید به آژانس احترام 
بگذارند. من اینجا کارهایی که موظف هستم را انجام می دهم 
و نه کارهایی که می خواهم.گروسی در پاسخ به سوالی مبنی 
بر اینکه چقدر فشارهای سیاسی روی آژانس و شخص خود 
را می پذیرد، گفت: من زیر فشــار سیاسی زندگی می کنم این 
فشارها همیشه بوده مساله این است که من در پاسخ به این 

فشارها چه می کنم. باید بگویم برای من این فشارها اهمیت 
ندارد. کشورها دنبال منافع ملی خود هستند اما در همه بحران ها 
باید با آژانس همکاری کنند. همه باید آژانس را محترم بشمارند 
من ماموریت جهانــی دارم. مدیرکل آژانس بین المللی انرژی 
اتمی در مورد ادعاهای اخیر اســرائیل در خصوص زمان گریز 
هسته ای ایران گفت: ما سراغ حدس و گمان ها نمی رویم همه 
سازمان ها و اندیشکده ها دوست دارند محاسبات خود را داشته 
باشند. ما بازرسی و رصد می کنیم و اطلاعات واقعی را در اختیار 
می گذاریم، گمانه زنی نمی کنیم من هم این کار را نمی کنم.وی 
ادامه داد: در این لحظه دوست داریم با ایران همکاری کنیم و 
به این ماموریت خود ادامه می دهیم این ماموریت دائمی است 
بنابراین بهتر است که تلاش کنیم با گفت وگو شرایط بهتری 
داشته باشیم. آنها مجراهای ارتباطی لازم را دارند و امیدواریم 
گفت وگوها از سر گرفته شود. ما باید بتوانیم با هم کار کنیم و 

امیدوارم سریع تر این اتفاق بیفتد.
گروسی در پاسخ به این سوال که اگر برجام احیا نشود و ایران 
از ان پی تی خارج شــود دنبال چه راهکاری هستید، گفت: ما 
نشانه ای مبنی بر خروج ایران از ان پی تی ندیدیم سال های قبل 
دیدیم کشورهای دیگر دنبال اشاعه بودند و از این پیمان خارج 
شدند اما ایران بارها گفته در این مورد تعهد دارد و امیدوارم این 
تعهد ادامه پیدا کند. آژانس در یکسال و نیم گذشته همیشه درها 

را باز نگه داشته است.

ادعای مدیرکل آژانس اتمی:

هیچ کدام از مسائل پادمانی با ایران حل نشده است

بازار انحصاری در مقابل فروش با زیان

معامله برد – باخت وزارت صمت با تولیدکنندگان لوازم خانگی!
ممنوعیت واردات در زمان تحریم نه تنها به عنوان راهی برای 
کنترل تراز ارزی و جلوگیری از خروج ارز از کشور مطرح بوده 
بلکه به عقیده بسیاری از مسئولان با ایجاد بازاری انحصاری 
می تواند به رونق تولید داخل کمک کند. اما چنین عقیده ای در 
ادامه با پیروی از سیاست های اشتباهی همچون قیمت گذاری 
دستوری نه تنها باعث رشد تولیدکنندگان نمی شود بلکه با 
ایجاد سقف قیمتی غیرمنطقی و زیان ده کردن تولیدکنندگان 

گاها آسیب های جبران ناپذیری نیز ایجاد می کند.
به گزارش اقتصاد آنلاین،  لوازم خانگی همواره یکی از مهم ترین کالاهای 
مصرفــی در خانوارهای ایرانی بوده و کنترل قیمت آن، چه در زمان حضور 
ســازندگان خارجی که عمدتا کره ای بودند و چه در زمان ممنوعیت واردات 
لوازم خانگی، از چالش های اساسی دولت بوده است.آبان سال ۹۷ بود که با 
دستور رضا رحمانی، وزیر صمت وقت اعلام شد واردات کالایی که در داخل 
امکان تولید دارد ممنوع است. پس از آن با روی کار آمدن دولت سید ابراهیم 
رئیسی، به وزرای اقتصاد و صمت ابلاغ شد که از واردات کالای نهایی لوازم 
خانگی به ایران جلوگیری شود و عملا دستورالعمل هیئت وزیران تمدید شد.اما 
باید در نظر داشت موردی که در داخل کشور می تواند آسیب جدی به تولید 

داخل بزند و سیاست به ظاهر حمایتی ممنوعیت واردات کالاهایی همچون 
لوازم خانگی را بدل به عاملی خود تخریبگر در داخل کشــور کند سرکوب 

افزایش قیمت های ضروری و قیمت گذاری دستوری در این حوزه است.
به نظر می رسد دولت با ممنوع اعلام کردن واردات لوازم خانگی و همچنین 
ایجاد انحصار برای سازندگان داخلی قصد انجام معامله ای به ظاهر برد – برد 
با تولیدکنندگان داخلی داشته باشد. معامله ای که در آن دولت بازاری انحصاری 
برای تولیدکنندگان ایجاد کند و در عوض تولیدکنندگان هم قیمت ها را افزایش 

ندهند. معامله ای که شاید در ظاهر به نفع تولید داخل باشد اما در عمل موجب 
می شود تولیدکنندگان داخلی مشکلات متعددی از جمله زیان سازی متحمل 
شــوند. بر کسی پوشیده نیست یکی از آشکارترین عوارض سیاست قیمت 
گذاری دستوری زیان ده شدن شرکت های تولیدی است و هرچند دولت با 
ممنوعیت واردات بازاری انحصاری در اختیار تولیدکنندگان داخلی قرار می دهد 
اما ایجاد سقف قیمتی برای فروش بدون در نظر گرفتن قیمت تمام شده و سود 
شرکت های داخلی موجب می شود حتی در صورت افزایش تولید و فروش 
ایــن کارخانجات به دلیل انحصار بازار، این تولیدکنندگان تنها بدل به زیان 
سازانی شوند که در نتیجه چند سال زیان سازی و فروش با قیمتی پایین تر از 
قیمت تمام شده به مرور نابود شوند.در چنین شرایطی که مسئولان ادعا می 
کنند انحصار ایجاد شده خود به نوعی مزیت برای تولیدکنندگان داخلی است 
و مجوز افزایش قیمت ها را نمی دهند نمی توان از تولیدکنندگان داخلی انتظار 
پیشرفت و افزایش کیفیت داشت. کیفیتی که بتواند با کالای قاچاق موجود در 
بازار رقابت کند و حتی در صورت آزادسازی واردات لوازم خانگی بتواند پا به 

پای برند های مطرح خارجی در بازار داخل حرکت کند.
ناگفته نماند که ممنوعیت واردات لوازم خانگی مشکلات دیگری را در کشور 
ایجاد کرده است که از مهم ترین و محسوس ترین جنبه آن می توان افزایش 

چندین برابری قیمت محصولات خارجی و رشد قاچاق این محصولات به 
کشور اشاره کرد. قاچاق و رشد آن در نتیجه سیاست گذاری غلطی که پیرامون 
برخورد با قاچاق تدوین شده نه تنها کمکی به رونق تولید داخل نمی کند بلکه 
به نحوی به تولید داخل نیز آسیب می زند.در حوزه قاچاق محصولات خارجی 
به داخل کشــور باید در نظر داشت در صورت دستیابی به توافق احتمالی و 
سرکوب نرخ ارز که پس از احیای برجام از سوی دولت بسیار محتمل خواهد 
بــود،  تداوم ممنوعیت واردات در حوزه هایی همچون لوازم خانگی می تواند 
موجب افزایش بیش از پیش قاچاق به داخل کشور شود و عرضه محصولات 
قاچــاق خارجی به بازار با قیمت های پایین تر بازار محصولات داخلی را به 
شدت آسیب پذیر خواهد کرد. حالا در چنین شرایطی یعنی عرضه محصولات 
خارجی قاچاق با قیمتی پایین تر به دلیل کاهش نرخ ارز و همچنین تضعیف 
سازندگان داخلی به دلیل چندین سال سرکوب قیمت و دنباله روی از سیاست 
قیمت گذاری دستوری، مشخص نیست چگونه مسئولین به ویژه مسئولین 
وزارت صمت انحصار و ممنوعیت واردات لوازم خانگی را به سود سازندگان 
داخلی می دانند؟ آیا بهتر نیست بجای چنین سیاستهایی با احترام به قواعد 
علم اقتصاد و عدم ســرکوب قیمتی شرایط برای رشد صنعت لوازم خانگی 

فراهم شود؟

 رهبر انقلاب سیاست های کلی
 برنامه هفتم را ابلاغ کردند

حضــرت آیت الله خامنه ای در اجرای بند یک اصل ۱۱۰ قانون اساســی، 
سیاســت های کلی برنامه هفتم را که پس از مشورت با مجمع تشخیص 
مصلحت نظام و با اولویت پیشرفت اقتصادی توأم با عدالت تعیین شده 
است، به سران سه قوه، رئیس مجمع تشخیص مصلحت و رئیس ستاد کل 

نیروهای مسلح ابلاغ کردند.
به گزارش ایسنا، رهبر انقلاب اسلامی با تشکر از فعالیت فشرده اعضا و دبیرخانه مجمع در ارائه 
نظرات و مشارکت فعال قوای سه گانه و سایر ارکان نظام، تهیه و تصویب قانون برنامه هفتم بر 
پایه این سیاستها را گامی دیگر در تحقق اهداف نظام خواندند و بر نظارت فعال بر حسن اجرای 
سیاستها تأکید کردند.سیاستهای کلی برنامه هفتم در ۷ سرفصل »اقتصادی«، »امور زیربنایی«، 
»فرهنگی و اجتماعی«، »علمی، فناوری و آموزشی«، »سیاسی و سیاست خارجی«، »دفاعی و 

امنیتی«، »اداری، حقوقی و قضایی« و در ۲۶ بند تصویب شده است.
متن نامه رهبر انقلاب اسلامی و سیاست های ابلاغی برنامه پنج ساله هفتم به این شرح است:

بسم الله الرحمن الرحیم
سیاست های کلی برنامه هفتم که با اولویت اصلی »پیشرفت اقتصادی توأم با عدالت« تعیین 

شده است، ابلاغ می گردد:
از اعضای محترم بویژه رئیس مکرّم مجمع تشخیص مصلحت نظام و نیز دبیرخانه ی آن که 
با فعالیت فشرده و کوشش فراوان در جلسات صحن مجمع و کمیسیون ذی ربط، پیش نویس 
سیاست های کلی برنامه هفتم را مورد بررسی قرار دادند و نظرات خود را در این زمینه به اینجانب 
ارائه کردند، تقدیر و تشکر می کنم.مشارکت فعال و مؤثر دولت و مجلس و قوه قضائیه و سایر 
ارکان نظام نیز شایسته ی تقدیر است.تهیه و تصویب قانون برنامه هفتم بر پایه این سیاست ها 
و اجرای دقیق و مسؤولانه ی آن، گامی دیگر در تحقق اهداف نظام مقدس جمهوری اسلامی 
ایران خواهد بود همچنان که نظارت فعال هیأت عالی نظارت مجمع تشخیص مصلحت، به 
حُسن اجرای سیاست های کلی برنامه، کمک خواهد کرد.شایسته  است برخی از راه های تحقق 
سیاست ها و الزامات مالی و شاخص های کمّی که در پیشنهادهای مجمع است و در مجموعه ی 
سیاست های ابلاغی مذکور نیست، در حد وسع و امکانات دولت در تهیه ی لایحه مورد توجه 

و عمل قرار گیرد.
سیدّعلی خامنه ای

عضو کمیسیون عمران؛
 اقساط نهضت ملی مسکن بیشتر از

 ۲ میلیون تومان نباید باشد
به گفته عضو کمیسیون عمران مجلس نباید اقساط نهضت ملی مسکن 

بیشتر از ۲ میلیون تومان باشد.
به گزارش اقتصاد آنلاین؛ اقبال شاکری گفت: در حوزه خرید و اجاره مسکن مشکلاتی وجود 
دارد و با ساخت ۴ میلیون واحد مسکونی در قالب طرح نهضت ملی مسکن شوک شدیدی وارد 
بازار مسکن می شود، اما به شرطی که نتیجه ساخت این واحد ها مسکن های با قیمت مناسب 
و برای دهک های پایین جامعه باشد.به گفته عضو کمیسیون عمران مجلس واحد های نهضت 
ملی مسکن باید با قیمت ها مناسب و متناسب با دهک های پایین جامعه که قدرت خرید پایین 
تری دارند تهیه شــود. از سوی دیگر باید برنامه ریزی به گونه ای باید باشد که میزان آورده 
متقاضیان پایین و اقساط تسهیلات این واحد ها هم بیش از ۲ میلیون تومان نباشد.او می گوید: 
تهیه مسکن به هر شکلی تامین شود می تواند بر بازار مسکن اثر گذار باشد، اما نباید برای این 
۴ میلیون واحد مسکونی میزان آورده متقاضیان بیش از ۲۰۰ میلیون تومان باشد. از سوی دیگر 
اقساط این واحد ها هم نباید بیش از ۲ میلیون تومان باشد.شاکری گفت: وزارت راه و شهرسازی، 
دولت باید این برنامه ریزی را به گونه ای انجام دهد که واحد ها بدست افراد فاقد مسکن برسد.

در جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی به ریاست رئیس جمهور مطرح شد
 گزارش سازمان توسعه تجارت

 از مثبت شدن تراز تجاری ایران با روسیه
سازمان توسعه تجارت در جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت، گزارشی 
از رشد قابل توجه تبادلات تجاری کشورمان با روسیه در عرصه های مختلف 
از جمله صادرات محصولات کشاورزی و صنایع های تک و مثبت شدن تراز 

تجاری تهران با مسکو ارائه داد.
به گزارش ایســنا، جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت شامگاه یکشنبه به ریاست سید 
ابراهیم رئیسی برگزار شد و سازمان توسعه تجارت در این جلسه گزارشی از روند همکاری های 
تجاری با روسیه و منطقه اوراسیا ارائه کرد.در این گزارش اعلام شد پس از اختیاراتی که ستاد 
هماهنگی اقتصادی دولت در خرداد امسال به سازمان توسعه تجارت تفویض کرد، میزان تبادل 
تجاری میان جمهوری اسلامی ایران با روسیه و کشورهای منطقه اوراسیا از رشد قابل توجهی 
برخوردار شده است.این گزارش همچنین تایید می کند که ایران نه تنها در صادرات محصولات 
کشاورزی، بلکه در صادرات صنایع پیشرفته و پیچیده یا های تک به روسیه نیز موفقیت های 
خوبی به دست آورده و تراز تجاری تهران با مسکو مثبت شده است. اعضای جلسه بر اساس 
این گزارش مقرر کردند زیر ساخت های لازم از جمله فعالیت کشتی های مناسب در دریای 
خزر فراهم شود و تسهیلات بیشتری در اختیار صادرکنندگان قرار گیرد.در ادامه جلسه پیشنهاد 
مشترک وزارت آموزش و پرورش و سازمان امور اداری و استخدامی کشور در زمینه استفاده از 
نیروهای باتجربه و حتی بازنشسته آموزش و پرورش برای تدریس در مقاطع تحصیلی ابتدایی 
و متوسطه مطرح و مصوب شد برای جبران کمبود معلم در مقاطع تحصیلی یاد شده این نیروها 

از مهرماه به کار گرفته شوند.

انتقاد از گرانی تعرفه تلفن ثابت
مردم چگونه هزینه افزایش قیمت ها را پرداخت کنند

عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس گفت: امروزه مردم با اپلیکیشن ها 
تقریبا رایگان تصویری صحبت می کنند حال ما نرخ تعرفه تلفن را گران 

می کنیم.
لطف الله سیاه کلی در گفت وگو با خانه ملت درباره افزایش تعرفه تلفن ثابت، گفت: هر دم از 
این باغ بری می رسد، تازه تر از تازه تری می رسد؛ با کدام عقل تعرفه تلفن ثابت را افزایش دادند 
و در توجیه این افزایش، اقداماتی را تشریح می کنند؟ چه موضوعی را به چه موضوعی مرتبط 
می کنند؟نماینده مردم قزوین، آبیک و البرز در مجلس شورای اسلامی افزود: امروزه مردم با 

اپلیکیشن ها تقریبا رایگان تصویری صحبت می کنند حال ما نرخ تعرفه تلفن را گران می کنیم.
وی گران شدن تعرفه تلفن ثابت یکی از معجزات وزیر صمت دانست! و اضافه کرد: مگر درآمد 
افزایش یافته که مردم بتوانند هزینه گران شدن تعرفه تلفن ثابت را پرداخت کنند چرا ولی نعمتان 
خود را آزار می دهیم.عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس تصریح کرد: تعرفه تلفن ثابت باید 

تعیین تکلیف شود نباید بخشی از دولت میزان افزایش تعرفه را مشخص کند.

با نمره صفر وکیل شوید!  
 وکالت بی سوادان

 نتیجه قانون تسهیل است یا رانت و انحصار؟
درحالی که مدافعان انحصار وکالت مدعی می شــوند که با اجرای قانون 
تســهیل، افراد بدون صلاحیت علمی وارد این حوزه خواهند شد، بررسی 
اظهارات یکی از روسای کانون وکلا نشان می دهد این اتفاق ناشی از رانت 

و انحصار موجود در این حوزه بوده و پیش از این نیز اتفاق می افتاده است.
به گزارش اقتصادآنلاین ؛ پس از گذشت ماه ها از تصویب و اجرایی شدن قانون تسهیل صدور 
مجوزهای کسب وکار، کانون های وکلا یکی از گروه هایی هستند که هنوز این قانون را اجرا 

نکرده و همچنان به ظرفیت  گذاری و ایجاد انحصار در این حوزه ادامه می دهند.
یکی از مهم ترین ادعاهایی که کانون های وکلا در مخالفت با اجرایی شدن این قانون مطرح 
می کنند، پایین آمدن سطح علمی وکلای جذب شده است.به گفته وکلا در صورتی که معیار 
جدید مدنظر قانون تسهیل صدور مجوزهای کسب و کار در فرایند جذب وکیل اجرایی شود، هر 
کسی و با هر نمره ای می تواند وارد بازار کار این حوزه شود و دیگر مردم نمی توانند به خدماتی 
که وکلا به آن ها ارائه می دهند اعتماد کنند.حتی برخی فعالان این حوزه ادعا می کنند که اجرای 
قانون تسهیل صدور مجوزهای کسب  وکار، باعث می شود افرادی با نمره منفی ۴ نیز بتوانند 
پروانــه وکالت دریافت کنند.اما فارغ از اینکه چنین ادعایی صحت ندارد و بزرگان فعال حوزه 
وکالت نیز بارها بر فواید قرار گرفتن نمره تراز به عنوان معیار سنجش نمره داوطلبان آزمون 
وکالت تاکید کردند، باید توجه کرد که اعطای پروانه وکالت به افرادی که صلاحیت علمی آن را 
دارا نیستند مسبوق به سابقه است.  پیش از این نیز رئیس کانون وکلای گلستان در گفت وگویی 
اذعان کرده بود که پیش از تصویب قانون تسهیل صدور مجوزهای کسب وکار، با برخی فشارها 

و تخلفات، ارائه پروانه وکالت با نمره منفی ۴ )نمره صفر( اتفاق می افتاد.
بنابراین افرادی که خود از انحصار ایجادشده توسط خودشان سواستفاده کرده و افراد بدون 
صلاحیت را وارد این حوزه می کنند، نمی توانند با دست انداختن به این ادعا مانع از اجرای قانون 
جدید و شکست انحصار شوند.این درحالی است که یکی از مهم ترین فواید حذف ظرفیت و 
برچیده شدن انحصار وکالت این است که شفافیت را وارد این حوزه کرده و دیگر امکان چنین 
برخوردهــا و امضاهای طلایی را از بین می برد.همچنین با ورود متقاضیان به این بازار کار و 

افزایش رقابت دیگر انگیزه ای برای استفاده از چنین رانت هایی باقی نخواهد ماند.

اخبار کوتاه 

دادستان کل کشــور در جلسه شورای 
عالی قضائی اعلام کرد؛ گزارش تحقیق و 
تفحص از فولاد مبارکه از سوی مجلس به 

دستگاه قضائی ارسال نشده است.
به گزارش تسنیم به نقل از مرکز رسانه قوه قضائیه، 
در بخش دوم جلسه امروز شورای عالی قوه قضائیه، 
حجت الاسلام محســنی اژه ای با اشاره به گزارش 
رئیس ســازمان قضائی نیروهای مسلح پیرامون 
اقدامات صورت گرفته جهت جابجایی پاســگاه 

شهید مدنی شهرستان مهریز استان یزد در راستای رفاه حال مردم آن منطقه 
که از مصوبات سفر اخیر استانی هیئت عالی قضائی به یزد بود، ضمن قدردانی از 
اقدامات صورت گرفته تا این مرحله، تأکید کرد: ضرورت دارد پیگیری این موضوع 
تا حصول نتیجه قطعی و ساماندهی کامل موضوع استمرار یابد و این تداوم در 

پیگیری ها در خصوص سایر مصوبات سفر استانی به یزد نیز انجام گیرد.
رئیس قوه قضائیه در ادامه با اشاره به توضیحات دادستان کل کشور در خصوص 
عدم ارسال رسمی گزارش تحقیق و تفحص از فولاد مبارکه از سوی مجلس به 
دستگاه قضائی علی رغم پیگیری های مدام به عمل آمده، گفت: از ابتدای طرح و 
پخش غیررسمی موضوع تحقیق و تفحص مجلس از فولاد مبارکه، من تأکیدات 
لازم را در راستای اعِمال دقت و سرعت در روند رسیدگی به این موضوع انجام 
دادم و پیگیری های مقتضی را برای وصول این گزارش به صورت رسمی از ناحیه 

مجلس به دستگاه قضائی ترتیب دادم.
رئیس دستگاه قضا با اشاره به حواشی ایجاد شده به واسطه پخش غیررسمی 
گزارش تحقیق و تفحص از فولاد مبارکه گفت: با پیگیری های به عمل آمده و 
علی رغم اقدامات صورت گرفته از ناحیه دستگاه قضائی از جمله مکاتبات انجام 
گرفته، هنوز گزارش تحقیق و تفحص از فولاد مبارکه به قوه قضائیه به صورت 

رسمی ارسال نشده است.
رئیس عدلیه ضمن صدور دستور به مسئولان ذی ربط قضائی برای پیگیری 
ارسال گزارش تحقیق و تفحص فولاد مبارکه از مجلس، تأکید کرد: حتماً پیگیر 
موضوع ارسال گزارش تحقیق و تفحص فولاد مبارکه از مجلس به قوه قضائیه 

هستم و این موضوع را با ریاست مجلس مطرح خواهم کرد.
گفتنی اســت؛ دادستان کل کشور در این جلسه اظهار کرد؛ تا کنون دو بار به 
صورت مکتوب و 5 بار هم به صورت تلفنی پیگیری کردیم، اما مجلس هنوز 
گزارش تحقیق و تفحص از فولاد مبارکه را ارسال نکرده است و آنچه پیش از 
این رسیده است نسخه غیر رسمی تحقیق و تفحص است که برای اقدام قضائی 
نیاز به ارســال گزارش رسمی است.وی افزود: در صورت واصل شدن گزارش 
رسمی تحقیق و تفحص از فولاد مبارکه، دادستانی تهران رسیدگی به آن را به 

صورت جدی و سریع در دستور کار قرار خواهد داد.
در ادامه حجت الاسلام محسنی اژه ای، رئیس قوه 
قضائیه با اشــاره به اهتمام دستگاه قضائی در امر 
حمایت از تولید داخلی و اشتغال زایی و جلوگیری 
از تعطیلی واحدهای صنعتی، به دستور خود خطاب 
به دادستان کل کشور برای پیگیری رفع مشکلات 
یک کارخانه قدیمی در شیراز اشاره کرد و پس از 
توضیحات ارائه شده از ناحیه دادستان کل کشور، 
بر اهتمام و مداومت جهت پیگیری رفع مسائل این 
واحد تولیدی تأکید کرد.حجت الاسلام منتظری، دادستان کل کشور نیز در این 
جلسه اظهار کرد: پیرو نامه مشترک استاندار و رئیس کل دادگستری استان فارس 
به رئیس قوه قضائیه در رابطه با مشکلات کارخانه آی تی آی و ارجاع این نامه 
از سوی رئیس عدلیه به دادستان کل کشور، هفته گذشته در راستای پیگیری 
مشکلات این کارخانه و همچنین بررسی سایر مسائل قضائی استان فارس، 
سفری به استان فارس داشتیم و با افراد ذی سهم در کارخانه اعم از دستگاه ها 
و اشــخاص، جلساتی را برگزار کردیم.وی با اشاره به تعطیلی 1۶ ساله کارخانه 
آی تی آی و مسائل و مشکلات فراوان و پیچیده ای که این کارخانه با آنها مواجه 
است، گفت: در حال حاضر کارخانه آی تی آی به میزان قابل توجهی بدهکار است 

و بانک ها نیز برخی از اموال این کارخانه را توقیف کرده اند.
دادستان کل کشور با اشاره به بررسی 5 راهکار جهت حل مشکلات کارخانه 
آی تی آی و تصویب یکی از این راهکارها گفت: مقرر شد که در اولین فرصت، 
حسابرسی ها و کارشناسی ها در مدت زمان معین با نظارت اداره بازرسی، دادستانی، 
اســتانداری و سایر بخش های مرتبط در استان فارس برگزار و این کارخانه به 
مزایده گذاشته شود؛ لازم به ذکر است که شرط انجام این مزایده و واگذاری »عدم 
تغییر کاربری کارخانه« است.وی افزود: همچنین در راستای جلوگیری از ایجاد 
وقفه در حل مشکلات کارخانه آی تی آی »زمانبندی« برای انجام امور تصویب 
شــده لحاظ و مسئول هر بخش نیز معین شد.منتظری خاطرنشان کرد: مقرر 
شد که سرنوشت این کارخانه تا پایان سال روشن شود.حجت الاسلام پورخاقان، 
رئیس سازمان قضائی نیروهای مسلح نیز در این جلسه با اشاره به دستور اخیر 
رئیس قوه قضائیه در راستای ضرورت جابجایی پاسگاه شهید مدنی شهرستان 
مهریز استان یزد جهت رفاه حال مردم و رفع دغدغه های آنها، به ارائه گزارشی 
از اقدامات صورت گرفته و جلســات برگزار شده در راستای عملیاتی سازی این 
دستور پرداخت و گفت: در حال حاضر با مساعدت های صورت گرفته از جانب 
استاندار یزد و دستگاه هایی از جمله از جمله سازمان حفاظت محیط زیست، مقرر 
شد که بخشی از محل جدید استقرار این پاسگاه تا پایان شهریور یعنی 1۰ روز 

دیگر تحویل داده شود.

سخنگوی وزارت امور خارجه گفت: ایران 
به عنوان یک بازیگر برجســته در بازار 
بزرگ انرژی این توانمنــدی را دارد که 
بخشی از نیاز بازارهای جهانی را تأمین 

کند.
به گزارش بازار، ناصر کنعانی دیروز در نشست 
خبری در پاســخ به پرسشی در مورد نیاز اروپا به 
انرژی و صدور بیانیه ســه کشور اروپایی و پاسخ 
ایران اظهار کرد: جمهوری اسلامی ایران به عنوان 

یک بازیگر بســیار مهم در حوزه بازار بزرگ انرژی این توانمندی را دارد که 
بخشــی از نیاز بازارهای جهانی را برای کسانی که علاقه مند هستند از این 

ظرفیت استفاده کنند، تأمین کند.
وی در ادامه به نشســت سران شانگهای در سمرقند و عضویت دائم ایران 
اشاره کرد و افزود: گام های اجرایی برای عضویت ایران در این سازمان در حال 
طی شدن است. این سازمان به عنوان سازمانی چندجانبه و منطقه ای دارای 

ظرفیت های زیادی در حوزه های اقتصادی، فنی، ترانزیتی و انرژی است.
ســخنگوی وزارت امور خارجه تصریح کرد: جمهوری اســلامی ایران نیز 
به عنوان یک کشور مهم و منطقه ای دارای منابع مهم انرژی و ظرفیت های 
اقتصادی است و قرار گرفتن در مسیر کریدور شمال - جنوب می تواند همسو 
با یکی از اهداف مهم سازمان قرار بگیرد. عضویت در این سازمان مصلحت 
دوسویه اســت، هم برای ایران و هم برای کشوری که با ظرفیت های خود 

در جهت اهــداف متنوع اقتصــادی، تجاری، 
بازرگانی و ترانزیتی این سازمان و اهداف مربوط 
به انرژی سازمان قرار بگیرد.کنعانی در پاسخ به 
پرسشی در مورد صدور ویزا برای رئیس جمهوری 
کشــورمان به منظور شرکت در نشست مجمع 
عمومی سازمان ملل اظهار کرد: دولت آمریکا بر 
اساس موافقت نامه دولت مقر موظف است زمینه 
حضور سران همه اعضای سازمان ملل متحد را 
از جمله مجمع عمومی فراهم کند و انتظار داریم 
در خصوص ایران نیز به تعهداتش عمل کند.وی تأکید کرد: به مسئولیت های 
دولت آمریکا به عنوان میزبان توجه داریم و انتظار داریم تا مسئولیت خود را انجام 
دهد که در این مورد نیز نهاد ریاست جمهوری در این زمینه اطلاع رسانی خواهد 
کرد. سخنگوی وزارت امور خارجه با بیان اینکه بازگشت حجم قابل توجهی 
از ارزها و سرمایه های بلوکه شده جمهوری اسلامی ایران در خارج از کشور از 
موفقیت های ماست، گفت: بازگرداندن ارزهای ناشی از صادرات گاز ما به برخی 
کشــورهای منطقه و تلاش ایران برای صادرات نفت در شرایط تحریمی و 
بازگرداندن پول ناشی از صادرات نفت، سبب افزایش حجم تجاری ما با بسیاری 
از کشورهای منطقه ای شده است. همه اینها نشان دهنده موفقیت های دولت 
در انجام تعهدهایی است که ابتدا اعلام کرده، مبنی بر اینکه ما روند اقتصاد، 
معیشــت و تجارت را به روند مذاکرات برجام جام گره نخواهیم زد و امیدوار 

هستیم در عمل این اتفاق بیشتر بیفتد.

نماینده مردم تبریز در مجلس گفــت: طرف های غربی هیچ 
تعهدی در دوران برجام اجرا نکردند و آمریکا نیز به طور آشکار 
آنرا نقض کرد و امروز نیز آمریکا است که به دنبال توافقی غیر 

شفاف و مجهول است.
سیدمحمدرضا میرتاج الدینی در گفت وگو با خانه ملت، با اشاره به بیانیه اخیر 
کشورهای اروپایی علیه جمهوری اسلامی ایران اظهار داشت: اروپایی ها آتش 
تهیه کن آمریکا و صهیونیست ها هستن و به دنبال بهانه ای برای بی عملی 
هستند در حالی که ما در مسیر مذاکرات شفاف و روشن انتظارات خود را بیان 
کردیم.وی افزود: جمهوری اسلامی ایران در دوران اجرای برجام به طور کامل به 
تعهدات خود پایبند بود اما طرف های غربی هیچ تعهدی را اجرا نکردند و آمریکا 

نیز به طور آشکار آنرا نقض کرد و امروز نیز آمریکا است که به دنبال توافقی غیر 
شفاف و مجهول است.

نماینده مردم تبریز در مجلس تاکید کرد: ما به دنبال انتفاع اقتصادی و بهره 
گیری از حقوق هسته ای بر اساس قوانین بین المللی هستیم اما طرف های 
غربــی ها به بهانه های واهی ادعا هایی را در مورد موضوعات پادمانی مطرح 
می کنند که این خطوط قرمز ایران را تامین نمی کند لذا ما همچنان در معرض 

تحریم باقی خواهیم ماند و توافق در این شرایط منطقی نیست. 
وی در پایان تصریح کرد: هر زمان سایه تحریم به بهانه های سیاسی و ادعایی 
از سر ملت ما برداشته شود و زیاده خواهی ها تمام شود ما آماده توافق هستیم 

چرا که اصل توافق بر پایه انتفاع اقتصادی و رفع تحریم است.

 مجلس گزارش تحقیق و تفحص از فولاد مبارکه را 
به دستگاه قضائی ارسال نکرده است!

 ایران می تواند بخشی از نیاز
 بازار جهانی انرژی را تأمین کند

طرف های غربی به دنبال یک توافق شفاف و قابل اجرا نیستند

عضو کمیسیون عمران مجلس با اشاره 
به ارائه درخواست اعضای کمیسیون از 
دولت در سال گذشته برای تفکیک وزارت 
راه و شهرســازی بیان کرد: متاسفانه به 
دلیل عدم همکاری دولت، این موضوع در 

دستور کار قرار نگرفت.
به گــزارش بازار، عبدالجلال ایری، ســخنگوی 
کمیسیون عمران مجلس از بروز و ظهور مسائل و 
مشکلات در حوزه مسکن و راهسازی بعد از ادغام 

این دو وزارتخانه و تشکیل وزارت راه و شهرسازی گفت و بیان کرد: امروز شاهد 
مشکلاتی در حوزه تامین و ساخت مسکن و مسائل عمرانی هستیم.

وی افزود: در ذیل مجموعه وزارتخانه راه و شهرســازی بیش از 15 شرکت و 
سازمان و همچنین بنگاه های مختلف وجود دارد. در حقیقت برای وزارتخانه ای 
قصد داریم تصمیم گیری کنیم که به لحاظ شرح وظیفه بسیار گسترده است. 
از ســوی دیگر بسیاری از این سازمان ها که ذیل وزارتخانه قرار دارند هیچ گونه 
سنخیتی با مباحث اساسی وزارت راه و شهرسازی به ویژه در حوزه مسکن ندارند. 

سخنگوی کمیسیون عمران مجلس با تصریح بر 
این موضوع که یکی از مشــکلات اساسی کشور 
در حال حاضر مسئله مســکن است، اظهار کرد: 
متاسفانه نتوانسته ایم در این زمینه پاسخ منطقی و 
قانع کننــده ای درباره این معضل از این وزارتخانه 
دریافت کنیم. وی با اشاره به ارائه درخواست اعضای 
کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی از دولت 
در سال گذشته برای تفکیک وزارت راه و شهرسازی 
بیان کرد: متاسفانه به دلیل عدم همکاری دولت، این 
موضوع در دستور کار قرار نگرفت.ایری در مصاحبه تلفنی با رادیو گفت وگو در 
تبیین دیگر دلایل خود درباره ضرورت تفکیک وزارت راه و شهرسازی اشاره کرد: 
در حال حاضر راه های روستایی در سطح کشور با مشکلات زیادی روبرو است 
و توجهی به آنها نمی شود. در حقیقت علاوه بر کمبودها در حوزه مسکن، شاهد 
کمبود در بخش راه ها و جاده ها نیز به ویژه در حوزه روستایی هستیم. در این شرایط 
نیاز داریم یک وزارتخانه تشکیل دهیم که کار اصلی آن در حوزه راه و راهسازی و 

یک وزارت نیز تشکیل دهیم که کار اصلی آن تامین مسکن باشد.

باقرپور، مدیر عامل اتحادیه تعاونی های عمرانی تهران با بیان 
اینکه بزرگترین محتکر زمین و ملک خود دســتگاه های دولتی 
هستند گفت: ۷ میلیون واحد مسکونی خالی انباشته شده در ابتدای 

کار دولت سیزدهم داریم.
خشایار باقرپور مدیرعامل اتحادیه تعاونی های عمرانی تهران با تاکید بر اینکه 
بزرگترین محتکر زمین و ملک خود دستگاه های دولتی هستند گفت: زمین هایی 
که در طرح نهضت ملی مســکن در نظر گرفته شده زیرساخت های شهری و 
رفاهی ندارند و گزارشی هم در این خصوص وجود ندارد.وی با اشاره به اینکه طرح 
نهضت ملی مسکن با هدف تولید چهار میلیون مسکن در چهار سال از الزاماتی بود 
که به درستی در برنامه های دولت گنجانده شده بود اما هنوز شفافیت چندانی برای 
کارشناسان این حوزه ندارد ادامه داد: به هر حال بزرگترین محتکر زمین و ملک خود 
دستگاه های دولتی هستند و همانطور که اعلام کرده ام بدنه تعاون کشور وظیفه 
خود می داند که طبق اسناد بالادستی به دولت کمک کند اما مشکل اینجاست که 
گزارشات و آمار کاملًا غیرشفافی در این حوزه داریم.باقرپور ادامه داد: طبق آخرین 
آمار اعلام شده از سوی رستم قاسمی وزیر راه و شهرسازی برای دو میلیون واحد 
مسکونی زمین تأمین شده و 1.5 میلیون واحد مسکونی هم در دست اجرا است 
اما گزارش ریز و جزئی از این موضوع در دست نیست و مرجع و سامانه ای هم 
برای رصد و پایش آن وجود ندارد.وی خاطر نشان کرد: پشتوانه طرح نهضت ملی 

مسکن، قانون »جهش تولید مسکن« است و طبق ماده 1۰ این قانون اولویت در 
اجرای جهش تولید مسکن با بافت های درون شهری است اما باید اذعان کرد که 
بحران مسکن در کشور ریشه قدیمی و طولانی به اندازه نیم قرن دارد و بحران 
مســکن به عنوان معضل فرا دولتی و فرا جناحی به تدریج تشدید شد تا اینکه 
سیاست های مسکن در دولت یازدهم و دوازدهم تناسب عرضه و تقاضا را کاملًا 
بهم زد.مدیر عامل اتحادیه تعاونی های عمرانی تهران به انباشت ۶ تا ۷ میلیون 
واحد مســکونی خالی در ابتدای کار دولت سیزدهم اشاره کرد و گفت: بر اساس 
آمارهای اعلام شده از سوی وزیر راه و شهرسازی حدود ۴1۰ هزار واحد مسکونی 
در مراحل اجرای فیزیکی قرار دارد و این آمار جزو عملکرد وزارت راه و شهرسازی 
دولت سیزدهم محسوب می شود اما نمی توان تکمیل واحدهای مسکن مهر را 
جزو چهار میلیون واحدی که قول آن داده شده، دانست.وی بحث زمین، مصالح، 
منابع مالی و فرآیندهای اجرایی را چهار رکن اساسی در ساخت مسکن برشمرد و 
گفت: با وجود خودکفایی ۹5 درصدی کشور در حوزه مصالح و نهاده های تولید 
مسکن اما با تورم شدیدی در این بخش مواجه هستیم.مدیر عامل اتحادیه تعاونی 
های عمرانی تهران واردات و بومی سازی تکنولوژی نوین ساخت مسکن را به 
وزارت راه و شهرسازی پیشنهاد کرد و افزود: واردات و بومی سازی تکنولوژی نوین 
ساخت مسکن را به وزارت راه و شهرسازی پیشنهاد می کنیم چرا که استفاده از 

تکنولوژی های نوین می تواند هزینه ساخت را تا ۲5 درصد کاهش دهد.

 دولت برای تفکیک وزارت راه و شهرسازی 
همکاری نکرده است

عضو کمیسیون عمران مجلس:

دستگاه های دولتی بزرگترین محتکر زمین و ملک
مدیر عامل اتحادیه تعاونی های عمرانی تهران مطرح کرد
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